
Rada Gminy Chełmno
ROO.II/AW.0052-XXIV/09

Protokół
Z obrad

XXV Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu  26  listopada  2009  roku  w godz.  od  10.00  do  12.40  w Urzędzie  Miasta  w

Chełmnie, sala nr 102, odbyły się obrady XXV  Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli radni:

Zaproszeni goście:

1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno

2. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;

3. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;

4. Edward Rączka- Radca Prawny;

5. Anna Woelke – protokolant.

Ad. 1. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych radnych

i pracowników UG. Stwierdził quworum.

1. Elżbieta Zawal
2. Lech Orzech
3. Jan Kaczmarczyk
4. Krzysztof Madej
5. Piotr Trzpil
6. Janusz Jakubowski
7. Zygmunt Urtnowski
8. Kazimierz Pasiński
9. Mieczysław Urbański
10. Ewa Szczęch
11. Zbigniew Kłos
12. Henryk Krzywdziński
13. Krystyna Janowska
14. Marek Kraśkiewicz
15. Cezary Mikrut
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P. Przewodniczący przedstawił porządek obrad (Zał. Nr 1). Wójt zgłosił wniosek o wycofanie z
porządku obrad punktu 13 i 14. Spowodowane jest to jedną kwestią, która nie została do końca
wyjaśniona w związku z koniecznością podjęcia przez Radę Gminy tych dwóch uchwał.
P. Przewodniczący poddał pod głosowanie zmiany do porządku obrad. Wynik głosowania: 14 „za”
na 14 obecnych podczas głosowania.

Ad. 2.
Przedstawienie uchwał Rady Gminy Chełmno podjętych na poprzedniej Sesji oraz  sprawozdania z
ich realizacji (Zał. Nr 2).
Sprawozdanie przedstawiła P. Woelke. Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.

Ad. 3 
Interpelacje i zapytania.
P. Wójt  odczytał odpowiedzi  na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji.  Do odpowiedzi  nie
zgłoszono uwag (Zał. Nr 2).

Zgłoszono następujące interpelacje:
1. P. Janowska przypomina, że w Nowejwsi nadal nie został postawiony znak ograniczający

prędkość do 40 km/h.
2. P. Kłos zgłosił, że w Górnych Wymiarach lampy świecą się jeszcze o 8.30.
3. P. Kłos poinformował, że mieszkańcy zgłaszają zastrzeżenia do pracy lekarza w Dolnych

Wymiarach. Lekarz przyjmując pacjentów jest w gabinecie ze sprzątaczką, która jest tam
podczas  całej  wizyty.  Nie  zamyka  drzwi.  Pacjenci  potrzebują  intymności,  a  on  jej  nie
zachowuje.

4. P. Zawal zgłosiła, że po polach w Kałdusie znowu jeżdżą motocykle. Jest to
prawdopodobnie klub „Wisła”.
P. Wójt powiedział, że on nic nie może zrobić, należy  od razu dzwonić na policję, może w
końcu uda się zatrzymać winnych za niszczenie upraw.

5. P. Urtnowski zwrócił uwagę, że rzadkością na naszym terenie jest noszenie przez dzieci i
młodzież kamizelek odblaskowych lub odblasków. Należy poruszyć problem w szkołach.
Należy zorientować się  jaki  byłby koszt  zakupu  odblasków (opaski,  zawieszki  lub  tym
podobne) i rozpropagowania ich wśród uczniów.

6. P. Pasiński zgłosił, że P. Walicki nie sprząta obornika z asfaltu. 
P. Wójt powiedział, że powinien odrazu dzwonić na policję.

7. P. Urbański prosi by zorientować się, i podjąć działania o których kiedyś wspominano na
sesji, mianowicie: sprawa dotyczy budowy domów przy zbiornikach wodnych poniżej 2 ha,
przepisy tego zabraniają. Można zwrócić się do wojewody by to zweryfikował i ustalił, że
przepis  ten będzie dotyczył tylko zbiorników powyżej 2 ha.  (Należy to zgłosić  do Pana
Andrzeja Baranowskiego Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska).

Ad. 4.
Przedstawienie  sprawozdania  Wójta  Gminy  Chełmno  i  Komisji  Rady  Gminy  Chełmno  z
działalności w okresie międzysesyjnym.
P. Przewodniczacy poprosił o przedstawienie sprawozdania przez Wójta.
P. Wójt przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym (Zał. Nr 4).
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący przedstawił sprawozdanie ze wspólnego posiedzenia komisji.
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.
P.  Madej  przedstawił  sprawozdanie  z  Komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa,  Gospodarki  Wodnej  i
Ochrony Środowiska.
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.
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A. 5.
Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Chełmno na 2009 rok. (Zał. Nr 5)
P. Skarbnik przedstawiła zmiany do budżetu. 
P.  Przewodniczący  poinformował,  że  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  i  Finansów
zaopiniowała zmiany pozytywnie. 
Do uchwały nie zgłoszono uwag.
P. Skarbnik odczytała druk uchwały.
P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 “za”.
P.  Przewodniczący  poinformował,  że  od  stycznia  szkoły  gminne  będą  miały  swoją
księgową  i będa same prowadziły swoją gospodarkę finansową.

P. Przeweodniczący ogłosił przerwę od 11.05 do 11.15.
Po przerwie:

Ad. 6.
Uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. (Zał. Nr. 6)
P. Skarbnik przedstawiła uchwałę.
P. Przewodniczący poifrmował, że wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały propozycję 30
zł za q żyta.
P.  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  uchwałę.  Wynik  głosowania:  14  “za”  na  14
obecnych podczas głosowania.

Ad. 7.
Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2010 rok. (Zał.
Nr 7)
P. Skarbnik zwróciła uwagę, że w drukach jest błąd i powinno być § 1, pkt. 1 b) 4.04 zł.
P. Przewodniczący przekazał, że wszystkie komisje zaopiniowały uchwałę pozytywnie.
P. Przewodniczący poddał uchwałe pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 “za”.

Ad. 8.
Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych obowiązujących na
terenie Gminy Chełmno.(Zał. Nr 8)
P. Skarbnik poprosił by radni naniesli sobie poprawke § 1 pkt. 8 lit. c) – 1200 zł.
P. Przewodniczący poinformował, że wszystkie komisje zaopiniowały uchałę pozytywnie.
P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 “za”.

Ad. 9.
Uchwała w sprawie taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Chełmno.
(Zał. Nr 9)
P. Wójt wyjaśnił, że zgodnie z art. 24 ust. 1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym
zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. Nr 72, poz. 747), taryfy za
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków podlegają zatwierdzeniu w
drodze uchwały rady gminy.
W związku ze zmianą taryf za  zbiorowe zaopatrzenie  w  wodę i  zbiorowe odprowadzanie
ścieków dla  Zakładu Wodociągów i  Kanalizacji  w Chełmnie  (Uchwała  nr  XXXI/184/2009
Rady Miasta Chełmna z dnia 3 marca 2009 r.), niezbędne jest zwiększenie taryfy za zbiorowe
odprowadzanie  ścieków  na  terenie  Gminy  Chełmno  do   stawki  2,51  zł  netto.  Zakład
Wodociągów i Kanalizacji w Chełmnie jako odbiorca ścieków bytowych od mieszkańców wsi
Osnowo zwiększył  taryfę za  zbiorowe odprowadzanie  ścieków.  Utrzymując  dotychczasową
taryfę za odprowadzanie ścieków bytowych tj. 2,16 zł netto, Gmina Chełmno byłaby stratna.
Celem pełnego pokrycia kosztów, konieczne jest wprowadzenie wzrostu stawki za zbiorowe
odprowadzanie ścieków.
Ze względu na powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie jest uzasadnione.
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Nie zgłoszono uwag. 
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 “za”.

Ad. 10.
Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  na  2010  rok  programu  współpracy  Gminy  Chełmno  z
organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami,  o  których mowa  w art.  3  ust.  3  ustawy o
działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  oraz  ze  stowarzyszeniami  jednostek
samorządu terytorialnego. (Zał. Nr 10)
P. Sekretarz wyjaśnił, że podjęcie uchwały wynika z obowiązku nałożonego przez ustawę 
o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie,  która  obliguje  organy  stanowiące
jednostek  samorządu  terytorialnego  do  uchwalania  corocznie  programu  współpracy  z
organizacjami pozarządowymi.
Na  podstawie  tej  uchwały  będzie  się  odbywało  m.  in.  udzielanie  dotacji  organizacjom
pozarządowym.  Dotacje  będą  przeznaczane  na  realizację  zleconych zadań  publicznych,  na
podstawie  wyników  konkursów  ofertowych  ogłaszanych  przez  Wójta  Gminy  Chełmno  w
ramach środków ujętych w uchwale budżetowej na 2010 rok. 

Nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 “za”.

Ad. 11.
Uchwała  w sprawie  wyrażenia  zgody na  przyjęcie  darowizny nieruchomości  położonych w
Różnowie. (Zał. Nr 11)
P. Wójt wyjaśnił, że Pan Janusz Łąpieś wystąpił z pismem dot. Przekazania na rzecz Gminy
Chełmno  działek  stanowiących drogi,  oznaczonych w ewidencji  gruntów nr  244  i  245/2  w
Różnowie.  Komisja  Rolnictwa,  Leśnictwa,  Gospodarki  Wodnej  i  Ochrony  Środowiska
zaopiniowała pozytywnie nieodpłatne przejęcie przez Gminę Chełmno działek nr 52/3,  52/4,
244, 245/2, 242/1 w Różnowie, a Pan Janusz Łąpieś wyraził zgodę na nieodpłatne przekazanie
wszystkich  działek.  Przejęcie  części  działki  nr  245/2  umożliwi  połączenie  dwóch  dróg
gminnych oznaczonych numerami działek 256/2 i 255/1, a w pozostałej cześci utworzy drogę
publiczną.
P. Urbański spytał, czy poza P. Łąpiesiem jeszcze ktoś będzie jeździł tą drogą?
P. Wójt odpowiedział, że tak, będzie to typowa droga gminna.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 “za” na
14 obecnych podczas głosowania.

Ad. 12.
Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości położonych w Dorposzu Chełmińskim. (Zał. Nr 12).
P.  Wójt  wyjaśnił,  że  wskutek  negocjacji  Prezes  Spółdzielni  Produkcyjnej  w  Dorposzu
Chełmińskim Pan Sławomir Jędrzejczak wyraził zgodę na sprzedaż działek za cenę 4 500 zł.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 “za”.

Ad. 13.
Plan dróg przeznaczonych do modernizacji. (Zał. Nr 13)
P. Wójt poiwedział, że poprosił Komisję Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony
Środowiska  o  przygotowanie  takiego  planu,  gdyż  poprzedni  jest  na  wyczerpaniu.  Bardzo
sprawnie poszło. Nalezy podjać kolejne działania stad powstał taki plan.
P. Wójt dodał, że długo trwa wytyczanie dróg, geodezyjne przekazywanie gruntów itp. dlatego
należy to poustalać jak najszybciej.
P. Przewodniczący powiedział, że mija 7 lat jak niektórzy są radnymi , a takiego przyspieszenia
nie było nigdy w budowie dróg.
P. Urbański spytał ile sołectw złożyło wnioski i budowę dróg?
P. Wójt powiedział, że wpłyneło kilka wniosków.
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P. Urbański spytał dlaczego większośc dróg jest do powierzchniowego utrwalenia, a tylko kilka
do asfaltowania?
P.  Wójt  wytłumaczył,  że  powierzchniowe utrwalenie  jest  tańsze  i  nadaje  sie  na  drogi  mało
uczęszczane. 
P. Urbański spytał jak to wygląda finansowo, bo jeśli jest to mała różnica w cenie, a droga ma
już  podpudowę pod asfalt  to  powinna być asfaltowana bo za 10 lat  będzie  z  tymi drogami
problem. Np. droga w Ostrowiu Świeckim jest bardzo dużo uczęczęszczana, jeździ tam ciężki
transport i będzie moment zniczczona.
P.  Madej  –  przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa,  Gospodarki  Wodnej  i  Ochrony
Środowiska powiedział, że komisja była w Lisewie gdzie są juz zrobione takie drogi i jest to
naprawde  dobre  rozwiązanie.  Ta  drogą,  którą  oglądała  komisja  jeździ  autobus  szkolny  i
transport z mlekiem. Droga ma trzy lata i wygląda bardzo dobrze.
P. Kłos spytał jakimi kryteriami kieruje się komisja?
P. Madej powiedział, że wybrano np. Klamry ponieważ są tam działki gminne i trzeba ten teren
uatrakcyjnić.
Pozostała kolejność nie ma uzasadnienia oprócz kolejnosci alfabetycznej.
P. Urbański spytał czy droga w punkcie 3 dochodzi do drogi Łęgowskiej?
P. Orzech powiedział, że narazie nie ma co robić drogi, która łączy dwie powiatowe, ponieważ
będzie modernizowana śluza i wał i zostanie ona zniszczona.
P. Urbański powiedział, że był na spotkaniu w tej sprawie i nie będą to poważne remonty.
P. Madej powiedział, że nie da się zrobić naraz dwóch dróg w jednej miejscowości.
P. Pasiński powiedział, że wnioskował o połączenie dwóch dróg powiatowych.
P. Kłos powiedział, że w Klamrach wystarczy zrobić powierzchniowe utrwalenie, ponieważ tam
będzie lekki ruch. 
P. Trzpil powiedział, że tam jest grząski teren i droga się utopi.
P. Przewodniczący aby uporządkowac dyskusję prosi o wnioski formalne.
P. Urbański spytał dlaczego nie została ujęta droga w Dorposzu Chełmińskim przez Cykop?
P. Madej odowiedział, że napewno będzie robiona w dalszej kolejności.
P. Kłos zgłosił, żeby w planie nie było numeracji.
P. Jakubowski zgłosił,  żeby w Klamrach faktycznie zrobić jako pierwszą powierzchniówke i
zobaczyć jak to będzie.
P. Wójt powiedział, że powierzniowe utrwalenie będzie robione na drodze Różnowo – Kokocko
i będzie wiadomo jak to będzie się sprawowało.
P. Pasiński zgłosił wniosek by w pnkt 3 dodać “do drogi powiatowej w Łęgu”.
Nie zgłoszono więcej uwag.
P. Przewodniczący poddał pod głosowanie plan dróg przeznaczonych do modernizacji. Wynik
głosowania: 15 “za”.
P. Szczech powiedziała, że w Górnych Wymiarach jest źle zrobione pobocze, nie można na nie
zjechać bo się zapada.

Ad. 14.
Plan bieżącego utrzymania dróg w Gminie Chełmno na 2010 rok. (Zał. Nr 14).
P. Urbański pyta co oznacza w Klamrach 35 zestawów szlaki + rezerwa?
P. Madej wyjaśnił, że 30 zestawów szlaki będzie na drogę w Klamrach koło działek gminnych,
a rezerwa 5 zestawów prawdopodobnie będzie na plac przy szkole w Małych Łuanwach.
Nie zgłoszono więcej uwag.
P. Przewodniczący poddał pod głosowanie plan dróg przeznaczonych do modernizacji. Wynik
głosowania: 15 “za”.

Ad. 15. 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Chełmno w roku szkolnym 2008/2009.
(Zał. Nr 15)
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P. Urbański spytał o następujące sprawy: 1. Zatrudnienie w szkołach – etatów jest mniej jak
zatrudnionych.
2. Poziom wykształcenia? Jedna osoba nie ma odpowiedniego.
3.  Wyniki  nauczania  są  efektem  zbyt  małego  zainteresowania  postępami  dzieci  i  braku
konsekwencji w całym procesie edukacji że strony rodziców – powinno to zostać wykreślone
(str. 6).
P.  Wójt  odpowiedział  1.  niektórzy nauczyciele  są  zatrudnieni  na cześci  etatu.  2.  nauczyciel
języka angielskiego nie ma skończonego licenjatu. 3. P. Wójt przyznał rację, że zdanie zostało
niefortunnie sformuowane, powinno zostac wykreslone.
P. Szczęch powiedziała, że wywnioskowała z tej informacji, że mnie liczne klasy mają wyższy
poziom nauczania.
P. Janowska jako nauczycielka wyjaśniła, że np. do SP Kolno chodzą dzieci, które mają opinie z
poradni, że trzeba dostosować im program do ich możliwości. Niestety rodzice takim dzieciom
pobłażają i dzieci są niedopilnowane. A przy wynikach egzaminów wszyscy są “wrzucani do
jednego worka” z wynikami.

Ad. 16.
Informacja  o  analizie  oświadczeń  majątkowych  Radnych  oraz  pracowników  Gminy
Chełmno. (Zał. Nr 16 i 17)
P. Przewodniczący przedstawił informację o oświadczeniach o stanie majątkowym. Do
informacji nie zgłoszono uwag.

Ad. 17.
Czynności końcowe obrad:
P. Przewodniczący przedstawił opinie RIO nt. Sprawozdania półrocznego, która nie dotarła na
poprzednią sesję (zał. Nr 18)

Na tym obrady XXV Sesji zakończono.

Protokolant

............................

Chełmno, dnia 10.12.2009r. roku.
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